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Németh Károly látogatása 
Csongrád megyében 

Németh Károly, a / MSZMP 
főtitkárhelyettese kétnapos 
látogatást tett megyénkben. 
Hétfőn Szegeden, a megyei 
pártbizottság székházában 
Szabó Sándor első t i tkár e.s 
Papdi József, a megyei ta-
nács elnöke fogadtak a ven-
déget, aki ezután a pártbi-
zottság ti tkáraival és Szeged 
vezetőivel a megye és a vá-
ros fejlődését érintő kérdé-
sekről folytatott eszmecserét. 
Németh Károly 1954— 1960 
között a Csongrád megyei 
pártbizottság első t i tkára-
ként dolgozott, tehát régi is-
merősként látogatott me-
gyénkbe. 

Kedden reggel felkereste a 
l'amutnyomóipari Vállalat 
Szegedi Textilművek gyárát 
Szabó Sándor és Papdi Jó-
zsef kíséretében, ahol a vá-
ros vezetői mellett Kolozs-
vári János, a Budaprint Pa-
nvova vezérigazgatója. Vaj-
tay József, a textilművek 
igazgatója, Takács lmrcné, 
az üzem pártbizottságának 
t i tkára köszöntötték, majd 
Székely Sándor, a szegedi 
pártbizottsá 
mertet te Szeged fejlődését, 
gazdasági, társadalmi, kultu-
rális é.s politikai éleiének 
alakulását . Szólt a vállala-

iVlegbeszélés a megyei pártbizottságon 

működő, a leendő rádióstú-
dióval kiegészülő szerveinek 
munkájáról , továbbá a pár t-

kárhelyettese megkérdezte, deklődött. Garai István 
hogy a beruházásokat sa já t technológus régi ismerősként 
alapból valósit ják-e meg, s üdvözölte pár tunk főti tkár-

szervek es a pártszervezetek arról is tudakozódott, hogy a helyettesét. Gaéai István az 
politikai tevéken ységé r ö 1. 

Vajtay József igazgató, a 
vár termelőmunkáját , gaz-

Iso t i tkára is- (JúJkodásának alakulását is-
mertette. A Budaprint Pa-
mutnyomóipari Vállalat He-
lyi gyárreszlegeként működő, 
2 ezer. 401) dolgozót foglalkoz-

gmk-k tevékenysége hogyan 50-es évek vegén az üzemi 
kapcsolódik az üzem terme-
lomunkájához. a fő munka-
időben és a gmk-kban ho-
gyan alakul a dolgozók tel-
jesilmenye, és van-e feszült-
ség a gmk-k tagjai s az azok-
ban részt nem vevő munká-

pártbizottság t i tkára volt. 
Németh Károlyt a befűző-
iizemben Cseh Laszlóné, a 
Hó Si Minh állami dijas 
szocialista brigád vezetője 
es Kasza Gyulané párt-alap-
szervezeti t i tkár fogadták, 

több mint 13 ezer tonna fo- lést zömében az üzem és a rőt. 
lő- nal mintegy 50 százalékát ál- nagyvállalat erőforrásaiból „Szívből gratulálok és 

l í l ja elő, vagyis az alap- valósít ják meg. A gmk-k te- őszintén minden jót kívánok 
anyag-termelésben meghatá- vékenysége fontos része az a brigádnak. Viseljék büsz-
ro/.ó a szerepe, Az üzem tűi- üzem termelőmunkájának, kén a kitüntető elismerést, 
teljesítette a hatodik ötéves de elsősorban a ki nem hasz- amiben munkájuk alapján 

nált gépeket működtetik, to- részesültek." E sorokat írta 
vábbá hét végeken dolgoz- a brigádnaplóba a párt fő-

tervben meghatározott fel-
adatait, az, elmúlt években 
korszerűsítette termékeit, ú j nak. Tavaly a fonodái ter- títkárhelyettese. A szövődé-

lok, az üzemek, a szövetke- tató Szegedi Textilmüvek a sok. között? A gyár vezetői akikkel elbeszélgetett vj blú-
zotok termelőmunkájáról , nagyvállalat által gyártott elmondották, hogy a fejlesz- gád munkájáró j , törekvései-
g; í zdá Ikodásuk alakul ás á ró 1. 
Elmondotta, hogy a termelő-
munkához jelentős segítsé-
get nyúj tanák a szegedi ku-
tatóhelyeken elért tudomá-
nyos eredmények; és különö-
sen biztatóak a biológiai ku-
tatásban, a biotechnológia 
fejlesztésében és gyakorlati 
a lkalmazásában rejlő lehető-
ségek. Tájékoztat ta a ven-
dégel a közoktatás fejleszté-
séről, a tervbe volt iskolai 
beruházások programjáról . 
Szólt arról, hogy Szeged a 
nehéz gazdasági körülmé-
nyek ellenére az elmúlt 
években is fokozatosan gya-
rapodott. Elkészült a vízellá-
tást az ezred fordulóig megol-
dó ú j szegedi vízmű 

be r u hú zás ok a t va 1 ós í t a n a k 
meg, a minőség folyamato-
san javult, a létszám stabili- százalékát 
zálódott, amiben szerepet 
játszott a vgmk-k müködé-

melés G százalékát, a szövő- ben Kószó Károly technoló-
üzem termelésének pedig 13 gust is régi ismerősként üd-

szolgállatták a vözölte Németh Károly, aki-
gmk-k. Az első időben la- 'vei baráti szót váltott és 
pasztaiható volt bizonyos fe- felelevenítették a régi idők 

se, az éjszakai pótlék beve- szül leég a gmk-k tagjai és a emlékeit. 
zeté.se 

A termelés korszerűsítésé-
hez járul hozza, hogy a £ő-

kivülállók között, ez azon-
ban azóta mérséklődött. 

nó-elökés'zitő üzemben és 
más részlegekben új . kor-

A látogatás befejezéseként 
Németh Károly megköszönte 

Az igazgató elmondotta, a tájékoztatást , a fogadta-
hogy az idén a tavalyival t a s ' - s á tadta a Központi 
azonos létszám mellett az Bizottság es Kádár János 

So- szerű gépekét áll í tanak a te r - üzem műszaki fejlesztésének üdvözletét, aki 19G4-ben iá-
eredményeként 3 százalékkal togatást tett az üzemben, 
k ívánják növelni a fonoda A z MSZMP főti tkárhelyet-
és 2,2 százalékkal a szövődé t e s e « z u t á n Hódmezővásár-
termelését helyre utazott, ahol a Vörös 

Takács imréné elmondot Csillag Tsz szikán^i köz-
lő, hogy az MSZMP főt i tkár-
helyettesének látogatását a 
texti l iparban dolgozó nők . , , ... . . , „ , r. . . ..„ , tanácselnök, valamint a tsz munka a iránti figyelem . . . - ' , . . . T . ., , . -- , . , . vezetői fnsadtnrf. Kis Laio: megnyilvanulasanak tekin-

mogyi-konyvtár ú j épülete és melés szolgálatába. A ven-
befejezödött a Szegedi Nem dég és a vendéglátók között 
zeti Színház épületének fel- élénk eszmecsere alakul t ki 
újí tása. Beszélt a tőmegtá- a korszerűsítésről, a gmk-k 
Jékozlatásnak a városban működéséről. A párt főti t-

pontjában Kis Lajos, a vá-
rosi pártbizottság első t i t -
kára és Csizmadia Sándorné 

Envedi Z o l t á n f e l v é t e l e i 
Bejegyzés a Ho Si Minh brigád naplójába 

tik. Tájékoztat ta a vendéget 
az üzemi pártbizottság és a 
pártszervezetek munká jának 
tapasztalatairól A politikai 
tevékenység során fontosnak 
t a r t j ák a dolgozókkal való 
törődést, a munkások megfe-
lelő tájékoztatását. Az üze-
mi pártbizottság a kockázat-
vállaló, u munkafegyelmet 
igénylő és megtartó vezető-
ket támogat ja Ismertette a 
pártépítő munka eredménye-
it, a KISZ-szervezetek és a 
szakszervezet tevékenységét. 
Szólt a dolgozókat foglalkoz-
tató gondokról, a ^őrükben 
elhangzó észrevételekről, ja-
vaslatokról. 

Németh Károly ezután 
több üzemrészt keresett fel, 
5 elbeszélgetett a dolgozók-
kal. Maróti Mihály főmérnök 
tájékoztat ta az egyes üzem-
részlegek munkájáró l ; Tom-
bácz Géza kártoló segéd-
müvezetőtői az üzemrészben 
dolgozó munkások és mun-
kásnők munká ja iránt é r -

vezetői fogadták. Kis Lajos 
tájékoztatást adott a város 
fejlődéséről, gazdasági éle-
tének alakulásáról Elmon-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Kádár János fogadta 
Georgij flrbatovot 

Kádár János, a Magyar Szocialista Munkáspár t fő-
t i tkára kedden a Központi Bizottság székházában fogadta 
Georgij Arbatov akadémikust, az SZKP KB tagját , a Szov-
jetunió Tudományos Akadémiája Egyesült Államok és Ka-
nada Intézetének igazgatóját, aki az MSZMP KB meghí-
vására tartózkodik hazánkban. (MTI) 

Csak a teljesítményt 
fizessük meg! 

Rácz Albert államtitkár munkaerő-
gazdálkodásunkról 

A Csongrád megyei köz- előkerülnek, mint a közle-
gazdasagi napok záró -ple- kedés é.s lakáskérdés hiá-
Iiáris előadását tartották nyosságai, amelyek gátat 
meg tegnap a Technika Ha- szabnak a munkaerő szaba-
zában, ahol Kde? Albert ál- dabb áramlásának. 
lamtitkár, az Állami Bér- és A bérpolitikáról szólva 
Munkaügyi Hivatal elnöke Rácz Albert kiemelte, nem 
munkaerő-gazdálkodásunk- az az elsődleges gond, hogy 

ról és bérpolitikánkról tar- jelentős bérkiáramlás volt 
időszakban, ha-

a kifizetett bé-
tott beszámolót. 

Kezdjük egy sokak által 
ismert, de elégszer el nem 
mondható ténnyel: hazánk-
ban a munkaerő. 20 százalé-
ka nincs kellően kihasznál-
va, azaz az, adott helyen fe-
lesleges. Az átcsoportosítási 
erőfeszítéseket azonban hát-
rá l ta t ja az, hogy az. emberek 
lODDsege bpkent nem szíve-
sen valtoztat munkahelyet. 
Ezt erősíti meg az a felmé-
rés is, ami t a munkaügyi hi-
vatal a közelmúltban vég-
zett. A megkérdezett válla-
latok* egyértelműen munka-
erőhiányról számoltak be. 
Rácz Albert előadásában 
úgy fogalmazott, hogy va-
lójában együtt él. a felesleg 
és a hiány a munkaerőpla-

az elmúlt 
nem hogy 
rek mögött nem volt telje-
sítmény. Éppen ezért a jö-
vőben a teljesítmény kény-
szer fokozáséval igyekeznek 
jobb hatékonyságra buzdíta-
ni a gazdatkodokat. A sza-
bályozás a jövőben várható-
an még szigorúbban „bünte-
ti'' azokat a vállalatokát, 
amelyek eddig egyszerűen 
csak tudomásul tfettek, hogy 
felesleges munkaerőt is 
foglalkoztatnak. Ezután a 
cseliengőket, a munkafegye-
lem ellen vétőket sokkal 
könyebben fenyegeti majd 
a veszély, hogy a „lapáton" 
ta lá lhat ják magukat. Hiszen 
a mostanában született ren-
delkezések nemcsak módot 

eon. A mobilizálás alapvető nyúj tanak erre, hanem 
feltétele azonban az lenne, egyenesen érdekelt té is le-
hagy egy dinamikusabb, ha- s z i k a vállalatokat ebben, 
tékonyább gazdasági kor- munkahoz való jog 
nyezetet teremtsünk. Ezt ugyanis nem egyenlő a 
elősegítendő született a fel- munkahelyhez való görcsös 
számolási rendelet zavarta- rdgaszkodassal. 
lan működését segítő elho- A túlzott keresetkiáramlás 
lyezkedési segély is. A haté- megakadalyozasara a jövö-
konv foglalkoztatás társa- b c n j-s varható több szigori-
daimi akadályait hivatott t a s - ahol nincs rá mód, 
elhárítani a januárban elet- n e növekedhessenek a kere-
be lépő rendelkezés, amely 
a gyakorlatban ma meg 
számtalan problémát vet lel, 
60-70 ezerre becsülik azok 
számát, akik ma is két 
munkahely között a levegő-
ben „lógnak", vagyis az 
egyik munkahelyen már 

setek sem. A keresetszabá-
lyozásban eddig alkalmazott 
10 százalékos plafont a jö-
vőben sem szüntetik meg. 
Gáta t kell szabni annak a 
folyamatnak is, hogy a vál-
lalatok többsége a nyereség-
növelésének 80-90 százalé-

Nemzetközi tanácskozás 

Szakszervezetek 
és a szociálpolitika 

Kedden a SZOT-székházá- Szovjetunió és Vietnam 
ban kétnapos tanácskozás szakszervezetei képviselte-
kezdödött, amelyen 8 szocia- tik magukat, és részt vesz a 
lista ország szakszervezeti tanácskozás munkájában a 
központjainak szociálpoliti- kubai szakszervezetek ma-
kai t i tkárai megvitat ják a gyarországi képviselője is. 
szakszervezetek szerepet, Az értekezletet Baranyai 
részvételét a szociálpolitika Tibor, a SZOT főtitkára nyi-
alakításában, é.s megtár- totta meg. Ezt követően 
gyalják a további együltmú- Nagy Sándor, a SZOT titká-
ködés kérdéseit. Az értekez- r a tájékoztatta a tanácsko-
, , n . „ . , zás résztvevőit a magyar eten Bu garia, Csehsz ova- , . , . r ' H szakszervezetek szocialpo-
kia, Lengyelország, Magyar- u k a i feladatairól, célkitüzé-
ország, az NDK, Románia, a seiről. 

nem dolgoznak, az ú j helyen k á t ár felhajtással éri el. En-
még nem. r " ^ kapcsán a támogatások 

A teljes foglalkoztatottság rendszerének újragondolá-
és a hatékonyság összhang- l S a r a i s szükség lenne. Hí-
jának megteremtése azon- s z e n m a m a r az számít 
ban nem sikerülhet egyik ..ügyetlen" gazdálkodónak, 
napról a másikra. A mun- a k l r i e m t u c l i a kitalálni, ho-
kaerő-tartalékok m o z g ó s í t ó - ^ y a n Ehe tne valamilyen tá-
sánál olyan szempontok is rnogatáshoz jutni. 

Rácz Albert előadásának 
utolsó reszében kitért a 
munkaidőalap védelmére és 
a munkafegyelemre vonat-
kozó kérdésekre is. Leszö-
gezte, a felesleges munka-
erő a fegyelem egyik leg-
nagyobb mételye, de a szi-
gorú munkafegyelemhez a 
megfelelő feltételeket is biz-
tosítani kell, hogy ne for-
dulhasson elő az, volna aki 
dolgozna, de különböző 
okok miat t nem tud. Emel-
lett szükség van a formáiig 
fegyelem erősítésére is, hogy 
a vezető ne kerüljön szembe 
beosztottjaival, amikor kö-
vetel. 

Az előadás után a vállala-
tok, szövetkezetek jelen lévő 
vezetői kertieteket tettek 
fel a foglalkoztatottságról és 
a bérgazdálkodásban várha-
tó szabályozó módosítósok. 
ról, u . G. 

t* « 


